
Fakta om: 

Donationer til forskning på 

Rigshospitalet 

 

En stor del af Rigshospitalets forskning er baseret på donationer fra private og 
virksomheder. I 2007 modtog Rigshospitalet i alt 345 millioner kroner, hvoraf 
de 313 millioner kroner blev anvendt. Uden de penge ville meget af forskningen 
ganske enkelt ikke blive udført. 

Selvom de virksomheder, der donerer penge, typisk er beskæftiget indenfor 
medicinalindustrien, bliver al forskning udført uden indblanding. Netop for at 
der ikke kan stilles spørgsmålstegn ved resultaterne. Ligesom de involverede 
læger aldrig modtager nogen form for økonomisk gevinst ved deres arbejde. 
Det kontrolleres strengt af Rigshospitalets regnskabsafdeling, der sikrer kontrol 
med alle bilag. 

Onkologisk klinik på Rigshospitalet kører lige nu 78 forskellige forsøg og 
undersøgelser. En stor del af dem er støttet af virksomheder enten direkte eller 
via en overordnet bevilling til forskning. 

I forhold til lungehindekræft gennemfører Rigshospitalet lige nu to 

forsøg: 

• Det ene er et forsøg omkring kemomidlerne carboplatin og vinorelbine 
og dets effekt. Til dette forsøg har overlæge Jens Benn Sørensen 
modtaget 90.000 kr. fra Pierre Fabre – en af de virksomheder der 
producerer vinorelbine – til dækning af udgifter i forbindelse med 
gennemførelse af projektet.  
 

• Det andet forsøg drejer sig om brugen af alimta ved væske i lungehulen 
ved lungehindekræft. Dette forsøg er sponsoreret af Eli Lilly, som 
producerer alimta.  

 

Kilder: Rigshospitalet ved: Jens Benn Sørensen, overlæge, Danmarks førende kapacitet 
på lungehindekræft, Hans von der Maase, klinikchef og professor på onkologisk klinik, 
Jannik Hilsted, lægelig direktør. 
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